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Hej Forsvarsudvalget, 

Vi vil som pårørende til en veteran på 25 år med psykiske skader m. m gerne høre jeres mening vedr. hjælp 
til veteraner og pårørende. (Eller mangel på samme).

Vi har kæmpet siden 2011.

Det som vi på et oplysningsmøde fik fortalt af CH- ISAF9 og af KMP-CH var at man ville i tilfælde (vis en 
soldat el. i særlige tilfælde pårørende var blevet skadet eller syge) kunne blive sendt hjem fra missionen.
Og da vores søn ramte en IED, fik en skade på RYGGEN, og derefter en psykisk reaktion, kom han som lovet 
ikke hjem. Dette blev afvist. Selv da vi her hjemmefra prøvede, at få ham sendt hjem (som lovet) Hjalp det 
ikke.

Derfor stiller vi disse spørgsmål.

 Hvorfor tilsidesættes de Psykisksyge veteraners men grad, til fordel for de fysisksyge veteraners 
men grad, hvorfor behandles de ikke lige?
En mistet arm eller ben betyder ikke tab af 100 % arbejdsevne, en protese kan afhjælpe fysiske 
skader. Men har man mistet funktionen pga. psykiske skader, så er der ikke nogen protese der 
hjælper.

 Efter kampen med forsvaret, Veterancenter (Vetc), samt fagforening HKKF fra 2011-2013, har vi 
måtte sande at psykisksyge m. m ikke for samme hjælp, som de der er Fysiske skadet.
Vetc. for millionbeløb! Disse penge som i Vetc.s regi er beregnet til de psykisksyge soldater. Burde 
man så ikke omfordele, så de i forhold til antal syge gives til hjemkommunerne. 

                Vetc. har ikke nogen hjælpefunktion til psykiske syge. Efter vores erfaring.
               (For uden vores kommune, havde vores søn ikke været i live i dag). 
               
                Kunne dette være en løsning for de psykiske syge der er uden for Vetc. Rækkevidde? 

 Hvilken støtte og hjælp er der sikret til de pårørende der støtter deres veteraner Søn/datter/mand 
/kone/ kæreste? 
Har man taget sin syge veteran hjem efter udsendelse så kræver det en enorm mængde energi. Det 
har vi måtte sande!
I Slagelse kommune har man ansat en Veteran koordinator der både hjælper veteranen samt de 
pårørende (hvad jeg syntes er en virkelig god ide).

Det virker som om at man kun er ude på at afskedige såret veteraner psykiske/fysiske, så man slipper for at 
påtage sig det ansvar, som man påtog sig da man besluttet at sende soldater i krig!

Henviser til dette link. http://krigeren.dk/kronik-kampen-er-kun-lige-begyndt/

Afslutningsvis vil jeg blot sige at, uden at vores kommune fik igangsat, VISO og BOMI så var det ikke lykkes 
for os som forældre at hjælpe vores søn.
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Og tak for at folketinget har taget 6 mdr. reglen op til debat, og har fået den fjernet til gavn for dem der 
først bliver psykiske belastet efter flere år.

Håber I kan afsætte lidt tid til at besvare dette.

Med venlig hilsen

Flemming Jensen


